
Referat Akademisk Råd 
     
Emne: Akademisk Råd   
Dato: 2. september 2019, kl. 08:00-09:30   
Sted: TESLA, Ø28-508a-3   
  
Deltagere: Henrik Karring, Henrik Bindslev, Ole Dolriis, Hanne Hansen, Sanne Lefevre, Jette Toft Iversen, 

Kirsten Præstegaard, Thiusius Rajeeth Savarimuthu, Søren Top og Christian Petersson Nielsen 
Afbud: Morten Bork Lyndgaard, Henning Andersen og Nicolai Rosenkrantz Due   
 
Referent: Heidi Maglekær Jensen   
Mødeleder: Henrik Karring   
   

1. Godkendelse af dagsorden  
Godkendt  

  
2. Velkommen til nyt medlem Christian Petersson Nielsen  

Christian er ph.d. studerende på MCI og afløser Claudio Giovanni Mattera i Akademisk Råd. 
   

3. Drøftelse af mødeaflysninger 
Der har været mange mødeaflysninger. Det er evt. en mulighed at Henrik Bindslev deltager via tlf., 
når han ikke kan være tilstede. Det er ok at aflyse indimellem, men frekvensen må ikke blive for 
høj. 
 

4. Punkter til dagsordenen generelt  
Henrik Karring opfordrede til at melde punkter ind til dagsordenen. Akademisk råd skal gerne være 
et sted, hvor man drøfter i hvilken retning, vi skal bevæge os. 
Verdensmålene og hvad det betyder for uddannelse, strategi og forskning er et relevant punkt for 
AR. Hvad indeholder SDUs fokus på verdensmålene af muligheder og udfordringer samt hvad 
betyder det i forhold til f.eks. grundforskning? Drøftelsen indledes kort under evt. og sættes på som 
punkt på næste møde i AR.  
Spørg gerne i baglandet, hvad folk gerne vil have drøftet i AR. 
 

5. Tildeling af ph.d.titler (4. juni 2019 til nu)  
Godkendt 

  
6. Tildeling af øvrige titler 

Adjungering Prof. Linh C. Hoang, SDU Civil and Architectural Engineering, ITI - godkendt 
  

7. Evt. 
Suppleant indtræder: Steen Aagaard Schutt er ikke længere studerende på TEK. Hans suppleant 
orienteres om, at han indtræder og indkaldes til næste møde. 
 
Verdensmål/SDG: Først orienterede Henrik Bindslev kort om SDUs fokus på SDG. Herefter var der 
en drøftelse af spørgsmål til arbejdet med SDG. 
 
Link til Sharepoint: https://syddanskuni.sharepoint.com/sites/TEK-SDG  
 

https://syddanskuni.sharepoint.com/sites/TEK-SDG
https://syddanskuni.sharepoint.com/sites/TEK-SDG


Alle skal ikke sætte sig grundigt ind i alle mål. Vi skal bruge vores tid hensigtsmæssigt og fokusere 
på enkelte mål. Vær opmærksom på bredden i målene og ikke kun på de mål der er i fokus i 
medierne. Se først hvor er vi i dag og derefter på, hvor kan vi bevæge os hen. 
 
TEK bæredygtighedsforum indkaldes første gang i oktober. Det sammensættes forskelligt fra gang 
til gang. Der indkaldes til møderne af TEK INNO, der er tovholder for verdensmålene og 
bæredygtighedsforummet på TEK. Det er ikke et besluttende organ.  
 
Hvordan sikrer vi forskningsfrihed samtidig med at vi arbejder med SDG? Der er fortsat 
metodefrihed, men man er ansat til at forske inden for et specifikt felt. Dette er uændret. En vigtig 
del af at arbejde med SDG er også at udfordre, om det er de rette mål vi arbejder ud fra.  

Hvordan sikrer vi, at den enkelte forsker ikke føler sig hæmmet af SDG og afholder sig fra at gå 
videre med et forskningsområde? Vi skal ikke starte med at se hindringer. Vi skal stadig være 
kreative, men også blive inspireret. Man må ikke føle en tyngde af selvcensur. Henrik Bindslev går 
videre med spørgsmålet om, hvordan vi sikrer, at man ikke lægger bånd på sig selv, hvis man ikke 
kan se sin forskning i verdensmålene. 

TEK kan også fortsat arbejde med områder, som ikke hægtes op på SDG, hvis der ligger en politisk 
beslutning bag. 

SDG vil i nogen grad påvirke, hvor midlerne flyder hen. 


